

"احتفلت دولة الإمارات في مدارسها وجامعاتها وهيئاتها ووزاراتها وبيوتها برفع علم الدولة... رمز عزها ومجدها وسيادتها... واحتفلت برفعه في إكسبو أمام أجنحة 190 دولة... علمنا قبل خمسين عاماً كان مجرد فكرة... كان حلماً... واليوم نرفعه بفخر وعز أمام 190 دولة... حفظ الله دولة الإمارات"

"The United Arab Emirates celebrated its schools, universities, institutions, ministries and homes by raising the flag of the country. The symbol of its honor, glory and sovereignty... I've celebrated raising the flag in Expo in front of the pavilions of 190 countries... Our flag was just an idea 50 years ago. It was such a dream. Today, we're proudly raising it in front of 190 countries. May Allah bless the United Arab Emirates".

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum
Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم
نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي رعاه الله



مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرّة تحتفي بيوم العلم
Ports, Customs and Free Zone Corporation celebrates Flag Day



Bin Sulayem: On Flag Day, we celebrate the pioneering position of the country and its gains and achievements

The Ports, Customs and Free Zone Corporation celebrated UAE Flag Day in its various locations in the presence of executive directors, department managers and a group of employees and managers, in response to the invitation of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai, may Allah protect him, who called for a unified celebration of the Flag at 11:00 in the morning as a symbol of the UAE, sovereignty and unity for the past fifty years and the next fifty.

His Excellency Sultan Ahmed bin Sulayem, Chairman of the Ports, Customs and Free Zone Corporation, confirmed that the celebration of the Flag Day in conjunction with the anniversary of His Highness Sheikh Khalifa bin Zayed Al Nahyan, President of the UAE, may Allah protect him, assumed the reins of government, represents an occasion dear to the hearts of citizens and residents in the UAE, which reflects our unity, pride and cohesion, and embodies the highest feelings of pride, loyalty and sense of belonging to this good land under one flag.

Bin Sulayem said: "On this day, we renew our pledge to the nation and its wise leadership with sincerity, dedication and determination, and to continue to work tirelessly to achieve ambitions and complete the process of sustainable development initiated by the founding fathers fifty years ago, and today we celebrate the pioneering position, gains and achievements of the country, the latest of which was the organization of the Expo 2020 Dubai.

The celebration ceremony was represented by raising the UAE flag in front of the various buildings of the corporation. The celebration included a number of accompanying programs such as the cavalry display, and the drawing of employees using the colors of the flag.

بن سليم: في يوم العلم نحتفي بالمكانة الريادية للدولة ومكتسباتها وإنجازاتها

احتفلت مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرّة بيوم العلم في المواقع المختلفة التابعة لها بحضور المدراء التنفيذيين ومدراء الإدارات ولقيف من الموظفين والمتعاملين، وذلك تلبية لدعوة صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي، رعاه الله، الذي دعا إلى الاحتفال بيوم العلم بشكل موحد الساعة الحادية عشرة صباحاً باعتباره رمز الدولة والسيادة والوحدة للخمسين عام الماضية والخمسين القادمة.

وأكد سعادة سلطان أحمد بن سليم، رئيس مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرّة، أن الاحتفال بيوم العلم بالتزامن مع ذكرى تولى صاحب السمو الشيخ خليفة بن زايد آل نهيان، رئيس الدولة، حفظه الله، مقاليد الحكم، يمثل مناسبة عزيزة على قلوب المواطنين والمقيمين في دولة الإمارات، ويعكس وحدتنا وعزتنا وتلاحمنا، ويجسد أسمى مشاعر الفخر والولاء والالتزام لهذه الأرض الطيبة تحت راية واحدة.

وقال بن سليم: "تجدد في هذا اليوم عهدنا مع الوطن وقيادته الرشيدة بالإخلاص والتفاني والعزم ومواصلة العمل الدؤوب لتحقيق الطموحات واستكمال مسيرة التنمية المستدامة التي بدأها الآباء المؤسسين منذ خمسين عاماً، ونحتفي خلالها اليوم بالمكانة الريادية والمكتسبات والإنجازات التي حققتها الدولة والتي كان آخرها تنظيم معرض "إكسبو 2020 دبي".

وتمثلت مراسم الاحتفال برفع علم الدولة أمام المباني المختلفة للمؤسسة، كما تخلل الاحتفال عدداً من البرامج المصاحبة مثل عرض الخيالة، ورسم الموظفين بألوان العلم.

"جناح الفرص" يحتضن الأمم المتحدة في إكسبو 2020 دبي The "Opportunity Pavilion" embraces the UN at Expo 2020 Dubai

أزاح إكسبو 2020 دبي الستار عن تجربة الزائر الملهمة التي يتيحها عالم الفرص - جناح الفرص، وهي رحلة عرض تفاعلية تتناول أهم التحديات العالمية في عصرنا وتلقي الضوء على ما يمكن تحقيقه عندما يعمل الأفراد والمجتمعات بيدا وبصفتهم الجناح الذي يجسد أهداف التنمية المستدامة، فإن عالم الفرص سيحتضن أيضاً حضور الأمم المتحدة في إكسبو الدولي، والذي ستخصص له مساحة تحمل اسم مركز الأمم المتحدة.

وترحب تجربة عالم الفرص بالزوار في 3 "مسارات" متوازية، تركز على موارد الماء، والغذاء، والطاقة - التي اختيرت باعتبارها احتياجات الإنسان الأساسية، وتشكل جزءاً من أهداف التنمية المستدامة - بما يبين إمكانية استغلال الفرص على المستوى المحلي من أجل الصالح العالمي الأكبر.

يتم "إرشاد" الزوار عبر المسارات من قبل ثلاثة أفراد تم تنفيذ مشاريعهم المبتكرة بأقل قدر من الموارد، ومع ذلك كان لها تأثير يغير الحياة.

يتضمن الجناح أيضاً مظلة تطفو 32 متراً فوق سطح الأرض، ترمز إلى الأحلام التي يطمح الناس إلى تحقيقها، ويتكون العنصر الذي يشبه السحابة من ست طبقات نسيجية من القماش على هيكل معدنية تحمي الساحة من التعرض المباشر لأشعة الشمس، حيث تعمل المظلة بخواص الشفافية والضوء والظل، وتتحول باستمرار حسب الوقت والضوء وحركات الأفراد.

تغطي طبقة خزفية الأرضية وواجهات الجناح، مما يجعلها تبدو كما لو أن الهيكل ملفوفاً بسجادة من الطين. ويساعد التصميم في التأكيد على المساحات العامة للجناح وكيفية تداول البشر وتفاعلهم داخلها، وتقع الساحة على مستويين، تعمل على سد منحدر التضاريس، وتعمل كمعبر مجازي بين الفضاء بين السحب أعلاه والأرض تحته.



Expo 2020 Dubai unveiled the inspiring visitor experience for Mission Possible - the Opportunity Pavilion. An interactive exhibition journey that addresses the most fundamental global challenges of our time, and it is designed to shed light on what can be achieved when individuals and communities work together.

As the pavilion that brings the Sustainable Development Goals (SDGs) to life, Mission Possible will also be the home of the United Nations' physical presence at the World Expo, featured through a dedicated space, the UN Hub.

The Mission Possible experience welcomes visitors with three parallel 'tracks' that focus on water, food and energy - resources that were chosen as they are basic human needs, and form part of the SDGs - illustrating how unlocking opportunity at a local level can be used for the greater global good.

Visitors are 'guided' through the tracks by three individuals whose innovative projects were implemented with minimal resources, yet had a life-changing impact. The pavilion also includes a canopy which floats 32 meters above the ground, symbolizing dreams that people aspire to achieve. The cloud-like element is composed of six textile layers of fabric on metal structures, shielding the plaza from direct sun exposure. The canopy plays with transparency, light, shadows, and color, constantly transforming with respect to the time of day, light, and people's movements.

A ceramic layer covers the ground and facades of the pavilion, making it seem as though the structure is wrapped with a terracotta carpet. The design helps emphasize on the pavilion's public spaces and how humans circulate and interact within it. The plaza is placed on two levels, bridging the terrain's slope, and serving as a metaphorical in-between space between the clouds above and the Earth below.

"تغاضي عن أخطاء الماضي، انسى الفشل. انسى كل شيء باستثناء ما ستفعله الآن وافعله"
"Forget past mistakes. Forget failures. Forget everything except what you're going to do now and do it"

مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة تدعم إعادة ترشيح دولة الإمارات لعضوية مجلس المنظمة البحرية الدولية الفئة "ب" PCFC supports the UAE re-candidacy for category B membership in IMO Council

يسر مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة أن تعلن دعمها الكامل لإعادة ترشيح دولة الإمارات العربية المتحدة لعضوية مجلس المنظمة البحرية الدولية في الفئة (ب)، وذلك خلال الانتخابات التي ستجرى في الفترة من 6 إلى 15 ديسمبر من العام الجاري في العاصمة البريطانية لندن. ومن الجدير بالذكر أن دولة الإمارات قد فازت بعضوية مجلس المنظمة البحرية الدولية في الفئة (ب) عام 2017، وتم إعادة انتخابها في عام 2019، وتتطلع الدولة إلى إعادة انتخابها للمرة الثالثة على التوالي الشهر المقبل، لتواصل دورها الفاعل في تعزيز التشريعات واللوائح البحرية بما يخدم قطاع الشحن البحري والتجارة الدولية، إذ رسخت الدولة مكانتها الريادية ضمن أفضل المراكز البحرية في العالم، وقد أسهمت الممارسات والقرارات والتشريعات التي أصدرتها الدولة في تطوير القطاع وتعزيز معايير السلامة البحرية حتى صارت من الدول المؤثرة في تطوير الصناعة البحرية، إضافة إلى دورها المحوري في حماية البيئة البحرية عالمياً.



The Ports, Customs and Free Zone Corporation is pleased to announce its full support for the re-candidacy of the United Arab Emirates for membership in the International Maritime Organization (IMO) Council under Category B, during the elections to be held from 6 to 15 December of this year in the British capital, London. It is worth noting that the UAE won membership of the IMO Council under Category (B) in 2017, and was re-elected in 2019, and the country is looking forward to its re-election for the third time in a row next month, to continue its active role in strengthening maritime legislation and regulations to serve shipping sector and international trade, as the country has established its leading position among the best maritime centers in the world. The country's practices, decisions and legislation issued have contributed to the development of the sector and the enhancement of maritime safety standards until it has become one of the countries affecting the development of the maritime industry, in addition to its pivotal role in protecting the marine environment globally.

"البيئة والصحة والسلامة" تنظم جلسة توعوية حول الصحة المهنية "Environment, Health and Safety" organizes an awareness session about occupational health

نظمت إدارة البيئة والصحة والسلامة، التابعة لمؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة، جلسة توعوية إلكترونية موجهة لموظفي المؤسسة والجهات التابعة لها حول الصحة المهنية، وذلك عبر تطبيق "زوم Zoom" على مدى 3 أيام على التوالي.

وتضمنت الجلسة نصائح بشأن الصحة والسلامة داخل مكان العمل، ومعلومات توعوية بشأن الإدارة البيئية، وكذلك إجراءات سلامة الغذاء. كما اشتملت الجلسة على توصيات عامة بشأن وجود بيئة عمل مستدامة تسعى إلى الحفاظ على الموارد مثل الالتزام بالاستراتيجية الحكومية الداعية إلى معاملات بلا أوراق.



- ✓ Avoid unnecessary printing. A tree can be saved from cutting for every 7,372 sheets of paper.
- ✓ Use both sides of a paper either for writing or for printing jobs.
- ✓ Strictly abide paperless policy of the organization.



The Environment, Health and Safety Department of the Ports, Customs and Free Zone Corporation organized a virtual awareness session dedicated to PCFC's employees and other BU's via "Zoom" application, for 3 days in a row.

The session included tips on health and safety at the workplace, and educational information on environmental management, as well as food safety measures. The session also included general recommendations on a sustainable business environment that seeks to conserve resources, such as adhering to the government's strategy of paperless transactions.

راشد الشحي: "الموانئ والجمارك" ساعدتني على صقل مهاراتي العملية
وأكتساب الخبرات.. وأوصي بتوطيد علاقات العمل

Rashid Al Shahi: "Ports and Customs" helped me to refine my
practical skills and gain experience.. I recommend the consolidation
of working relationships

“

انضم لدائرة التخطيط والتطوير - تراخيص في عام 2008، ويدعو الجميع لتوسيع الشبكة الوظيفية لاكتساب
أكبر قدر من المعارف الإدارية والمناهج العلمية والعملية.

He joined the Planning and Development Department - Trakhees in 2008, and he calls everyone
to expand their functional network to acquire the largest amount of managerial knowledge
and scientific and practical approaches.

”



البطاقة الشخصية:

الاسم الثلاثي: راشد سعيد الشحي
المسمى الوظيفي: مدير أول العمليات (بالإنابة) - إدارة التراخيص التجاري بدائرة تراخيص
الخبرة العملية: 18 سنة

حدثنا عن تاريخ انضمامك إلى مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة.

التحقت بدائرة التخطيط والتطوير - تراخيص سنة 2008، بالتسلسل التالي:
2008 - 2012: ضابط إداري - قسم العلاقات الحكومية - إدارة التراخيص التجاري
2012 - 2014: رئيس قسم العلاقات الحكومية.
2014 - 2015: رئيس قسم الرخص التجارية بإدارة التراخيص التجاري.
2015 - 2017: رئيس قسم - العمليات الصناعية - إدارة البيئة والصحة والسلامة
2017 - 2018: مدير - قسم الالتزام المجتمعي - إدارة البيئة والصحة والسلامة
2018 - 2020: مدير قسم التفتيش التجاري والتجزئة - إدارة البيئة والصحة والسلامة
2021 - حتى الآن: مدير أول العمليات بالإنابة - إدارة التراخيص التجاري

ماذا أضفت لك PCFC؟

ساعدتني مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة على صقل مهاراتي العملية بجانب
اكتساب الخبرات في مختلف المجالات التنظيمية داخل المؤسسة.

ما هو الإنجاز المشرف الذي تفخر وتعتز به؟

من أكثر الإنجازات التي تشرفت بتحقيقها هي المشاركة مع فريق الابتكار في جائزة الشيخ
حمدان بن محمد خلال دورتين في عامي 2016 و2021، فضلاً عن المشاركة ضمن فريق جائزة
دي التي فازت بها المؤسسة في عام 2018.

يعتبر قسم التجاري والتجزئة بإدارة التراخيص التجاري من الأقسام المحورية المسؤولة عن
توفير خدمات تشغيل الأعمال بهدف تحقيق النمو والازدهار للبيئة الاستثمارية بدي، حدثنا
عن أهم الخطط والاستراتيجيات التي يتبناها القسم في سبيل تحقيق الأهداف المنوطة به.

تعتبر الأعمال التجارية في محلات التجزئة والأسواق التجارية بمثابة بوابة المصنعين لعرض
المنتجات التجارية ونافذة رئيسية لشراء المستهلكين؛ إذ يقوم قسم التفتيش التجاري والتجزئة
بمهام التنظيم والإشراف والرقابة على العمليات المرتبطة بمحاور التبادل التجاري وهي
الترخيص والتصريح التجاري، فضلاً عن مبادئ السلامة العامة التي تفرض القوانين واللوائح
التنظيمية وترجمتها إلى إجراءات عمل لخلق بيئة تجارية جاذبة تضمن حقوق جميع أطراف
العلاقة التجارية. ومن هذا المنطلق يقوم قسم التجارة والتجزئة بمهام التفتيش على جميع
المنشآت التجارية في المناطق الخاضعة لدائرة التخطيط والتطوير- تراخيص والتأكد من التزام
تلك المنشآت التجارية بجميع الاشتراطات وإصدار شهادة عدم ممانعة لممارسة الأنشطة
المختلفة. كما يقوم القسم بتنظيم حملات تفتيشية بشكل دوري وتقديم الإرشادات اللازمة
للمتعاملين والتعاون مع مختلف الجهات الحكومية والمطورين مثل شرطة دبي واقتصادية
دبي والهيئة العامة للهوية والجنسية وبلدية دبي و"نخيل" لضمان الامتثال الشامل لأطر العمل
التجاري.

في ضوء المسؤوليات الكبيرة التي تقع على عاتق قسم التجاري والتجزئة، ما هي أهم
المميزات الموجودة في بيئة العمل بالقسم؟

يتميز طاقم العمل في العمليات بإدارة التراخيص التجاري بالعمل كفريق عمل واحد وذلك
بهدف إنجاز جميع المهام المطلوبة.

قال صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، رعاه الله: "إن التفكير بشكل جماعي
والحوار المفتوح مع فرق العمل يولد أفكار أفضل وأقرب دئماً للنجاح".. بماذا توصي
الموظفين بالمؤسسة من خلال هذه المقولة؟

توصينا هذه المقولة بالعمل كفريق واحد والمشاركة والإنجاز كفريق موحد يسعى لتحقيق
الأهداف المنوطة له.

ماهي الحكمة أو المقولة التي تؤمن بها؟

"للحصول على ما تريد عليك البدء بالعمل"

برأيك، ما هي الصفات الشخصية التي تميز القائد الناجح؟

اتخاذ القرار الصحيح في الوقت المناسب والعمل بروح الفريق الواحد.
ما هي الهوايات التي تحب ممارستها؟

حضور سباقات الخيل والمشاركة فيها، بالإضافة إلى السفر حول دول العالم بغرض الاستكشاف.

كلمة أخيرة لموظفي وموظفات PCFC.

تعتبر مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة من أهم المؤسسات في إمارة دبي التي تتمتع
بتنوع كبير في الإدارات والوحدات الملحقة بها والتي بإمكانها إضافة الكثير للموظف العامل بها
من خلال الاحتكاك واكتساب الخبرات مع مختلف الكوادر البشرية الموجودة، وبناء على ذلك
أنصح الجميع بالاهتمام بتوطيد علاقات العمل والسعي نحو اتساع الشبكة الوظيفية لاكتساب
أكبر قدر من المعارف الإدارية والمناهج العلمية والعملية.



ID Card:

Full Name: Rashid Saeed Al Shahi
Job Title: Acting Senior Manager – Operations- Licensing Department
Career Experience: 18 years

Tell us about the history of your joining the Ports, Customs and Free Zone Corporation.

I joined the Planning and Development Department - Trakhees in 2008, as the following sequence:

2008 -2012: Senior Officer - Government Relations Section - Licensing Department.
2012-2014: Head of Government Relations Section.
2014 -2015: Head of Commercial Licensing Section- Licensing Department.
2015 -2017: Head of Industrial Operations Section - Environmental, Health and Safety Department.
2017-2018: Manager - Community Compliance Section- Environment, Health and Safety Department.
2018 - 2020: Manager of the Commercial and Retail Inspection Section - Environment, Health and Safety Department.
2021 - Present: Acting Senior Manager Operations - Licensing Department.

What did PCFC add to you?

The Ports, Customs and Free Zone Corporation helped me cultivate my practical skills in addition to gaining experience in various organizational areas within the corporation.

What's the most honorable achievement you're proud of?

One of the most honorable achievements I have accomplished is participating with the innovation team in the Sheikh Hamdan bin Mohammed Award during two cycles in 2016 and 2021, as well as participating in the Dubai Award team that the corporation won in 2018.

The Commercial and Retail Section of the Licensing Department is one of the pivotal sections responsible for providing business operation services in order to achieve growth and prosperity for the investment environment in Dubai. Tell us about the most important plans and strategies adopted by the section in order to achieve the objectives entrusted to it.

Businesses in retail and commercial markets serve as a gateway for manufacturers to showcase commercial products and a major window for consumers to buy. The Commercial and Retail Inspection Section undertakes the functions of organizing, supervising and controlling the operations related to the axes of commercial exchange, namely licensing and commercial permit, as well as the principles of public safety that impose laws and regulations and translate them into work procedures to create an attractive commercial environment that guarantees the rights of all parties to the commercial relationship. From this point of view, the Commercial and Retail Section undertakes the tasks of inspecting all commercial establishments in the areas under the Planning and Development Department - Trakhees, ensuring that these commercial establishments comply with all requirements and issuing a no-objection certificate to practice various activities. The section also conducts inspection campaigns periodically and provides the necessary instructions to customers and cooperates with various government agencies and developers such



as Dubai Police, Dubai Economy, Federal Authority For Identity and Citizenship, Dubai Municipality and Nakheel to ensure comprehensive compliance with business frameworks.

In light of the great responsibilities that fall to the Commercial and Retail Section, what are the most important features in its work environment?

The staff in Commercial and Retail Section - Operations is distinguished by working as a single team in order to accomplish all the required tasks.

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, may Allah protect him, said: "Thinking collectively and open dialogue with work teams generates better ideas and is always closer to success." What do you recommend to the employees of the corporation through this saying?

This quote recommends working as a team, participating and achieving as a unified team that seeks to achieve the goals assigned to it.

What wisdom or saying do you believe in?

"To get what you want, you have to start working."

In your opinion, what are the personal qualities that distinguish a successful leader?

Taking the right decision at the right time and work as one team.

What are your hobbies?

Attending and participating in horse races, in addition to traveling around the world for the purpose of exploration.

A final word to the staff of the PCFC.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation is one of the most important institutions in the Emirate of Dubai, which enjoys a great diversity in the departments and business units attached to it, which can add a lot to the employee working in it through friction and gaining experience with the various existing human cadres. Based on that, I recommend everyone to expanding their functional network to acquire the largest amount of managerial knowledge and scientific and practical approaches.





الثالث من نوفمبر
The 3rd of November

يوم الإحساس الغامر بالانتماء والوفاء لدولة الإمارات العربية المتحدة والفخر بإنجازات عظيمة في مختلف المجالات السياسية والاقتصادية والثقافية والاجتماعية، ويوم تتذكر فيه أعظم إنجاز يمثل الفخر لكل الإماراتيين فهو التلاحم الفريد بين القيادة الرشيدة والمواطنين وكذلك التضامن بين أبناء المجتمع الواحد الذين يستلهمون ويحققون في الوقت ذاته مقولة صاحب السمو الشيخ محمد بن زايد آل نهيان، ولي عهد أبوظبي نائب القائد الأعلى للقوات المسلحة، حفظه الله، «البيت متوحد»؛ فالمجتمع بكامل فئاته تنظله راية واحدة ويجمعه هدف واحد، وهو خدمة الوطن وحماية أراضيه وحفظ مكتسباته، ورفع رايته على الدوام.

لنرفع علمنا شامخاً ونرفع معه هاماتنا فخورين بما تحققت على أرض الوطن من منجزات ومكتسبات وطنية.

بقلم: أميرة جمعة

تنفيذي فعاليات - إدارة الاستراتيجية والاتصال

The day of overwhelming sense of belonging and loyalty to the United Arab Emirates and the pride of great achievements in various political, economic, cultural and social fields, and a day in which we remember the greatest achievement that represents pride for all Emiratis. It is the unique cohesion between the wise leadership and the citizens, as well as the solidarity between the members of the same society, who are inspired and achieve at the same time a saying His Highness Sheikh Mohamed bin Zayed Al Nahyan, Crown Prince of Abu Dhabi and Deputy Supreme Commander of the Armed Forces, may Allah protect him, "Our Home is United"; society in all its categories is under one umbrella and united by one goal, which is to serve the country, protect its lands, preserve its gains, and raise its flag at all times.

Let us raise our flag lofty and raise it with pride of the national achievements and gains that have been accomplished on the homeland.

Written by: Ameirah Jumah

Event Executive - Strategy & Communications Dept.

عدسة موظفينا
Employees Lens

بواسطة عدسة السيد إيان سيفيلا، مصمم - قسم الاتصال الاعلامي
Through the Lens of Mr. Ian Sevilla, Designer - Media Communication Section



Weather Condition

حالة الطقس

الخميس
Thursday
11/04



H: 30°C
L: 22°C

الجمعة
Friday
11/05



H: 31°C
L: 23°C

السبت
Saturday
11/06



H: 31°C
L: 23°C

PCFC

تعد مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة إحدى مؤسسات حكومة دبي، والتي تأسست رسميًا في عام 2001، وتتضمن عددًا من الكيانات والسلطات التي تعمل تحت مظلتها. وتشمل هذه الكيانات جمارك دبي وسلطة موانئ دبي، بالإضافة إلى دائرة التخطيط والتطوير - تراخيص، وسلطة مدينة دبي الملاحية، ومكتب الوكيل الملاحى للسفن الخشبية، إلى جانب إدارة الاستثمار وإدارة الأمن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine Agency for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.

رؤيتنا

تعزيز مكانة دبي كمركز رائد مستدام لدعم القطاع الاقتصادي على الصعيد العالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

مركز الاتصال 800 990 Call Center

